
PROTOKÓŁ NR LX/2014 

z nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

z dnia 8 września 2014 r. 

 

Obrady otworzył Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak stwierdzając quorum 

wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 

Sesja rozpoczęła się o godz. 15.00. 

 

W sesji udział wzięli: 

 

1. Radni RM – zgodnie  z załączoną listą obecności (załącznik nr 1 do 

protokołu). 
2. Prezydent Miasta – Jarosław Wilczyński 

3. Skarbnik Miasta – Elżbieta Pichór 

4. Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miasta  

5. Przedstawiciele lokalnej prasy, radia i telewizji kablowych 

 

Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – mamy do podjęcia trzy uchwały,  

w związku z tym porządek sesji nie przewiduje innych punktów poza tymi,  

z którymi państwo zdążyli się zapoznać. Zatem proponuję zatem przejść do 

meritum sprawy. 

Pierwszą uchwałą, którą mamy, jest w sprawie wyrażenia zgody na włączenie 

terenu położonego w Gminie Ostrowiec Świętokrzyski w obszar Specjalnej 

Strefy Ekonomicznej „Starachowice”. Przed chwilą była Komisja i Budżetowa,  

i Strategii – i był ten projekt uchwały dyskutowany. W związku z tym proszę 

przewodniczących obydwu komisji o wyrażenie stanowiska, jakie były na 

komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu - H. Rożnowski – Panie Przewodniczący! 

Panie Prezydencie! Wysoka Rado! Komisja Budżetu pozytywnie zaopiniowała 

ten projekt uchwały. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję bardzo. Proszę, Komisja 

Strategii. 

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta - D.Wierzbiński – Komisja 

Strategii również jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję bardzo, otwieram dyskusję na 

temat projektu uchwały. Pan radny Włodzimierz Sajda. 
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Radny Wł. Sajda – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Ja jeszcze raz to, co powiedziałem na komisji, chciałem poruszyć, czy wszystkie 

warunki ekologiczne i ochrony środowiska będą spełnione? Żeby później nie 

było, że powiat czy miasto zawaliło. Czy wszystko będzie zgodnie  

z przepisami? Dziękuję. 

Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – czy jeszcze ktoś z państwa radnych? 

Pan radny Edward Kunat. 

Radny J.E. Kunat – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Ja na komisji 

również zwracałem się do pana prezydenta, ale pan prezydent oczywiście,  

z jakichś tam powodów, pominął odpowiedź na moje pytanie. Otóż, zadałem 

pytanie, ponieważ jest to ulica Kilińskiego boczna, byłem na tym terenie, wiem, 

gdzie to jest dokładnie, zgadzam się ze wszystkim, ale zadałem pytanie: czy 

wobec tego jest szansa, aby tę drogę zrobili właściciele tych działek, a nie żądali 

od Rady Miasta, przepraszam, od Urzędu Miasta. I nie dostałem odpowiedzi na 

ten temat. Dziękuję. 

Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję. Kto z państwa jeszcze zabiera 

głos w tej sprawie? Bardzo proszę, panie prezydencie, o odpowiedź.  

Prezydent J. Wilczyński – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Ja pokrótce 

postaram się odpowiedzieć na te pytania, o ile mogę na nie odpowiedzieć.  

W całej procedurze uzyskania pozwolenia na budowę gmina nie jest 

uczestnikiem, czyli z punktu widzenia gminy, my – jeżeli mówimy  o włączeniu  

do strefy, wydajemy pozytywną ocenę co do tego, że tam pożądanym było, aby 

powstała hala wraz z całą infrastrukturą, aby mogły powstać miejsca pracy. 

Później są odpowiednie organy w tym państwie, jak nadzór budowlany, Wydział 

Architektury Starostwa Powiatowego i inne wydziały, które mają czuwać nad 

zgodnością pewnych działań realnych z polskim prawem. Ja nie uważam, żeby 

ktokolwiek z założenia chciał, nie wiem, jakąś tu bombę ekologiczną 

sprowadzić. Jestem przekonany, znając doświadczenie tej firmy, że to będzie 

wzorcowa firma jak do tej pory, bo tylko dobrze o tej firmie słyszałem. I jeżeli 

chodzi o tą inwestycję, to również tak myślę, że będzie ona przebiegać. Ja bym 

nie siał strachu, że ktoś jakąś bombę ekologiczną do miasta chce sprowadzać, bo 

tutaj na pewno takiego zagrożenia nie widzę. Jeżeli chodzi o pytanie Pana 

Edwarda Kunata, to też nie jestem adresatem  tego pytania, bo wola 

wybudowania tej drogi wychodzi od przedsiębiorców, którzy tam są skupieni  

i to decyzja Rady Miasta musi kiedyś być „albo wte albo wte”, czyli albo będzie 

pozytywna decyzja Rady Miasta i Prezydent będzie ją wykonywał i będzie 
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budował wspólnie – mam nadzieję – przy partycypacji tych przedsiębiorstw tą 

drogę, albo rada wypowie się negatywnie i ta droga nie będzie wykonywana  

z udziałem pieniędzy publicznych, ale to już szanowni Państwo Radni, a myślę, 

że radni przyszłej kadencji takie decyzje będą podejmować. Dziękuję. 

Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję panu prezydentowi, proszę 

jeszcze raz, pan radny Włodzimierz Sajda. 

Radny Wł. Sajda – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Ja nie sieję fermentu, tylko już mam doświadczenie. Doświadczenie jest, jak był 

kanał burzówka, pamięta pan, ul. Traugutta. Nikt się do tego, co były domki 

jednorodzinne zalewane na Traugutta, nikt się do tego nie przyznał. Pamięta 

pan. Zdjęcia panu dałem, nikt do tego, miasto umyło ręce, że nic nie miało.  

A później było to, że i miasto w tym brało udział. 

Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję. Czy ktoś z państwa zabiera 

jeszcze głos w tej sprawie? Wobec tego proszę o głosowanie. Kto jest za? Kto 

jest przeciw? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że uchwała przeszła 

dwudziestoma i jednym głosem obecnych na sali radnych. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 

włączenie terenu położonego w Gminie Ostrowiec Świętokrzyski w obszar 

Specjalnej Strefy Ekonomicznej „Starachowice”. 

 

Patrz uchwała Nr LX/135/2014 - załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – przystępujemy zatem do punktu 2 – 

projekt zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na 2014 r. Proszę pana przewodniczącego Komisji Budżetowej  

w konkretnej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Budżetu - H. Rożnowski – Panie Przewodniczący! 

Panie Prezydencie! Wysoka Rado! Komisja pozytywnie zaopiniowała ten 

projekt uchwały. 

Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję. Czy państwo radni mają jakieś 

uwagi czy zapytania? Bardzo proszę, pan radny Zbigniew Duda.  

Radny Z. Duda – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Wysoka Rado! 

Jest to sesja nadzwyczajna, więc chciałbym się dowiedzieć, jakie nadzwyczajne 

okoliczności wynikły, że musimy tak szybko, w trybie nadzwyczajnym 

procedować. Dziękuję. 
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Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję bardzo. Kto z państwa ma 

jeszcze uwagi i zapytania? Pan radny Kunat. 

Radny J.E.Kunat – Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Ja chciałem się 

zapytać pana prezydenta, a mianowicie: czy ten program SOWA obejmuje 

również instalację nowego oświetlenia? Ponieważ ja na przestrzeni 8 lat i za 

pana kadencji nie mogłem się doprosić, niestety, nie uzyskaliśmy oświetlenia  

w ulicy Rudzkiej, od górnej części aż pod rozwidlenie tych dwóch dróg. Nie ma 

tam oświetlenia, nie ma linii. Zwracałem się – jak mówię – od 8 lat. I czy w tym 

programie SOWA, który dzisiaj omawiamy, czy będzie uwzględniona ta 

inwestycja tam, jest to odcinek ok. 150 m. Dziękuję. 

Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję bardzo. Kto z państwa radnych 

ma jeszcze uwagi do projektu uchwały? Bardzo proszę, panie prezydencie, 

odpowiedzieć na te pytanie. 

Prezydent Miasta - J. Wilczyński – ja myślę, że odpowiedzi na te pytania udzieli 

pan naczelnik Krzysztof Kowalski. Dziękuję. 

Naczelnik Wydziału Infrastruktury Komunalnej – K. Kowalski – Dzień dobry 

Państwu! Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Szanowni Państwo Radni! 

Jeśli chodzi o tryb nadzwyczajny, to jest to spowodowane bardzo krótkim 

czasem, jaki pozostał nam, abyśmy mogli tę inwestycję zrealizować. Ona 

obejmuje swoim zakresem znaczną ilość prac do wykonania, bo jest to montaż 

147 optymalizatorów, czy regulatorów mocy, bo też tak można to nazwać, oraz 

wymianę kilkuset starych opraw, głównie rtęciowych sodowych starego typu na 

nowoczesne, bądź to sodowe energooszczędne, bądź ledowe. Więc chcemy to  

w takim trybie, poprosiliśmy o zwołanie takiej sesji i uchwalenie tej zmiany do 

budżetu, aby mieć odpowiednio długi czas, aby to zadanie obejmujące swoim 

zakresem dużą część naszego oświetlenia spokojnie zrealizować i rozliczyć te 

środki, które Narodowy Fundusz Środowiska przyznaje nam na realizację tego 

zadania. I to jest główny powód zwołania tej sesji w trybie nadzwyczajnym, 

ponieważ przetarg, który się odbył w miesiącu sierpniu, on co prawda 

„związuje” na 30 dni wykonawcę ofertą, jednak chcemy w tym czasie mieć 

możliwość zawarcia jak najszybciej umowy i jednocześnie wnioskujemy do 

Narodowego Funduszu o przyznanie dodatkowej dotacji na te zwiększone 

środki, które musimy wydatkować. I to jest ten powód. 

Natomiast jeśli chodzi o pytanie pana radnego Kunata, to odpowiadam, że ten 

odcinek nie jest ujęty w SOW-ie, bo SOWA nie przewiduje budowy nowych 
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odcinków oświetlenia, a jedynie obniżenie kosztów zużycia energii elektrycznej 

na już istniejącym oświetleniu, które w tym momencie mamy na terenie miasta.  

Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję panu naczelnikowi. Czy ta 

odpowiedź wystarczającą jest dla państwa radnych? Czy są jeszcze jakieś 

uwagi, czy zapytania do projektu uchwały? Zatem proszę o głosowanie. Kto jest 

za przyjęciem uchwały? Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że 

uchwała została przyjęta dwudziestoma i jednym głosem, przy jednym głosie 

przeciwnym.  

 

Radni RM w głosowaniu – stosunkiem głosów: 21 – za, przy 1 głosie 

przeciwnym i braku głosów wstrzymujących się – podjęli uchwałę zmieniającą 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyskiego na 

2014 r. 

 

Patrz uchwała Nr LX/136/2014 - załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – i ostatnia uchwała na dzisiejszej sesji 

nadzwyczajnej, zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2014 – 2023. Jest to 

oczywiście pochodna poprzedniej  uchwały. W związku z czym proszę pana 

przewodniczącego Komisji Budżetowej o stanowisko komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu - H. Rożnowski – Panie Przewodniczący! 

Panie Prezydencie! Ten projekt uchwały również uzyskał pozytywną opinię 

Komisji Budżetu. 

Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – dziękuję bardzo. Czy państwo radni 

mają jakieś pytania? Jeżeli nie, to proszę o głosowanie. Kto jest za przyjęciem 

uchwały? Kto jest jej przeciwny? Kto się wstrzymał? Stwierdzam, że uchwała 

została przyjęta dwudziestoma i jednym głosem, przy jednym głosie 

przeciwnym i brakiem głosów wstrzymujących się. 

 

Radni RM w głosowaniu – stosunkiem głosów: 21 głosami za, przy 1 głosie 

przeciwnym i braku wstrzymujących się – podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski 

na lata 2014 – 2023. 

 

Patrz uchwała Nr LX/137/2014 - załącznik nr 4 do protokołu.  
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Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak – na tym wyczerpaliśmy program 

sześćdziesiątej, naszej sesji. Zamykam sesję nadzwyczajną. Dziękuję Państwu 

za przybycie.  

 

Obrady sesji zakończyły się o godz. 15.14. 

 

Protokołowały:                Przewodniczył: 

                Przewodniczący Rady Miasta 

mgr Anna Krakowiak             mgr Janusz Wojciech Kotasiak 


